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§ 2 
Information och överläggningar 

Ärendebeskrivning 
  
A/ Riktlinjer för tjänsteresor 
B/ Planprioritering 2024-2025 
C/ Ändring nr 1 av detaljplan Sollebrunn (Timotejgatan), antagande 
D/ Granskning av kommunens kontroll av anställdas bisysslor 
E/ Informationssäkerhet och dataskydd  
F/ Information om brottsförebyggande arbete och krisstöd   
G/ Aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB 
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§ 3  2023.550 KS   
Fastställande av ny förbundsordning för Göteborgsregionens 
kommunalförbund (GR)  
Ärendebeskrivning 
Göteborgsregionens kommunalförbund (GR) beslutade 12 december 2023, § 39, att 
fastställa ny förbundsordning för förbundet. Enligt kommunallagen ska förbundsordningen 
fastställas av respektive medlems fullmäktige för att träda i kraft.  
  
Innan beslutet togs av förbundsfullmäktige har förslaget till ny förbundsordning varit på 
remiss hos samtliga förbundsmedlemmar. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret bedömer i enlighet med tidigare yttrande i samband med 
remissrundan, att förslaget till ny förbundsordning är väl genomarbetat och uppfyller samtliga 
krav som kommunallagen ställer på en förbundsordning för kommunalförbund. Förslaget 
förtydligar, speglar och reglerar även i övrigt de uppdrag och uppgifter som ankommer på 
GR men som tidigare inte funnits tydligt utpekade i förbundsordningen. Inkomna remissvar 
från andra medlemmar och därefter följande revideringar föranleder ingen annan bedömning 
från kommunledningskontoret än att förbundsordningen föreslås att antas. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Förbundsordning för Göteborgsregionens kommunalförbund fastställs. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Fastställande av ny förbundsordning för Göteborgsregionens 

kommunalförbund (GR) 
• § 39 förbundsfullmäktige GR - Förbundsordning för Göteborgsregionens 

kommunalförbund (GR) 
• Förslag på förbundsordning för GR 
• Tjänsteskrivelse GR - Förslag GR förbundsordning för fastställelse 
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§ 4  2023.520 KS   
Principfråga miljöärenden, Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund  
Ärendebeskrivning 
Naturvårdsverket genomför en nationell inventering av förorenade områden i syfte att kunna 
bedöma vilka risker de utgör för människors hälsa och miljön samt för att kunna prioritera 
vilka områden som ska åtgärdas först. Som ett led i detta har Miljöskyddsenheten i Alingsås 
kommun förelagt AVRF att inventera fyra fastigheter där släckskum innehållande PFAS 
använts vid övning samt de spridda platser där släckskum använts vid insats. Det är 
sannolikt att även Vårgårda kommun kan komma att förelägga förbundet med liknande 
arbete.  
  
Skum som innehåller PFAS inte har använts sedan förbundet bildades, utan användes under 
den tid då medlemskommunerna ansvarade för räddningstjänsten. Kostnaderna för arbetet 
är svåra att uppskatta då de beror på vad som framkommer vid inventering och provtagning. 
AVRF har inte möjlighet att hantera dessa kostnader inom nuvarande ram och en ökning av 
ramen behövs om AVRF ska stå för dem. Då både kostnadens storlek och dess fördelning i 
tid är osäker, finns det risk för en försvårad ekonomistyrning för AVRF under flera år 
framöver. Med anledning härav, föreslås att alla kostnader rörande inventering, provtagning, 
åtgärder samt handläggning, ska bekostas av respektive medlemskommun. Förslagsvis 
samordnar AVRF fortsatt arbetet och vidarefakturerar kostnaderna till respektive 
medlemskommun. 
  
Direktionen för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund beslutade den 7 december, § 
38, att alla kostnader rörande inventering, provtagning, åtgärder och handläggning av 
förorenade områden till följd av användning av PFAS-innehållande släckskum som skett 
innan förbundsbildningen, ska ligga på respektive medlemskommun. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 december 2023 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit del av beslutsunderlaget och beslutet från direktionen för 
Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund och har inget att erinra mot förslaget. 
Kommunledningskontoret anser det vara rimligt att respektive kommun står för sina 
respektive kostnader i dessa ärenden. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Alla kostnader rörande inventering, provtagning, åtgärder och handläggning av förorenade 
områden till följd av användning av PFAS-innehållande släckskum som skett innan 
förbundsbildningen, ska ligga på respektive medlemskommun. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Principfråga miljöärenden, Alingsås och Vårgårda 

Räddningstjänstförbund 
• § 38 AVRF - Principfråga miljöärenden 
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§ 5  2023.556 KS   
Tilläggstaxa avfall 2024  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämndens avfallsverksamhet ansvarar för insamling av hushållsavfall.  
Från och med januari 2024 tar kommunen över ansvaret för insamlingen av förpackningar 
från hushåll och samlokaliserade verksamheter.  
  
Avfallsavdelningen vill kunna erbjuda mindre verksamheter och kommunens egna 
verksamheter insamling av förpackningar i 4-fackskärl där så är möjligt. De aktörer som 
agerar på marknaden idag för insamling av förpackningar erbjuder främst insamling i 
separata kärl då deras fordonsflotta består av en- och två-facksbilar. Många mindre 
verksamheter har små avfallsutrymmen och avstår därför möjligheten att ha en 
fastighetsnära insamling.  
  
Om avfallsavdelningen kan få med en tjänst i taxan som möjliggör insamling hos mindre 
verksamheter så kommer vi kunna öka kundnöjdheten samt öka utsorteringen av 
förpackningar hos mindre verksamheter.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 28 december 2023 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har tagit del av förslaget och har inget erinra mot det utan 
rekommenderar att taxan fastställs. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Ny tilläggstaxa för avfall fastställs. 
2. Tilläggstaxan börjar gälla 1 mars 2024. 

 

Beslutsunderlag 
• Ordförandebeslut TEN - Tilläggstaxa avfall 2024 
• Renhållningstaxa 2024 med tilläggstaxa avfall - Reviderad version 
• Tjänsteskrivelse - Tilläggstaxa avfall 2024 
• §84 TEN - Tilläggstaxa avfall 2024 
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§ 6  2023.519 KS   
Justering av taxor och avgifter 2024, Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund  
Ärendebeskrivning 
Beslut om taxor och avgifter 2024 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
fattades på direktionsmöte den 13 oktober 2023. Under december tecknades nytt avtal med 
SOS-alarm där en kostnad på 66,13 kr påförs för förbundets larmserver och varje 
automatiskt brandlarm som är kopplat till den.  
  
Med anledning av detta önskar förbundet justera upp årsavgiften för förbundets automatiska 
brandlarm med 794 kr för 2024. Justeringen gäller automatiska brandlarm som är AVRF-
anslutna. 
  
Direktionen beslutade den 7 december, § 36, att föreslå kommunfullmäktige i respektive 
medlemskommun att anta justering av Taxor och avgifter 2024 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 december 2023 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har tagit del av förslaget till justerad taxa från Alingsås och 
Vårgårda Räddningstjänstförbund och har inget att erinra mot förslaget.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Taxor och avgifter 2024 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund antas. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Justering av taxor och avgifter 2024, Alingsås och Vårgårda 

Räddningstjänstförbund 
• § 36 AVRF - Justering av taxor och avgifter 2024 
• Taxor och avgifter 2024, justerad 
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§ 7  2023.537 KS   
Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden har till kommunstyrelsen inkommit med ärende gällande utvidgning av 
verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar avseende fastigheter 
inom etapp 3 i Västra Bodarna, väster om järnvägen. 
  
Tekniska nämnden beslutade den 23 oktober 2023, § 69 att samhällsbyggnadsförvaltningens 
förslag att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten-och avloppsanläggningar i 
utbyggnadsetapp 3 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och fastighetslista i bilaga 2 
godkänns och sänds vidare för fastställande i kommunfullmäktige. 
  
Ett beslut om att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar 
är av principiell karaktär och ärendet beslutas därmed slutligen i kommunfullmäktige.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Det aktuella området ligger utanför detaljplanerat område. Området ligger inom den 
fördjupade översiktsplanen (FÖP) för Västra Bodarna, verksamhetsområdets utvidgning 
överensstämmer med riktlinjerna i den fördjupade översiktsplanen.  
  
Kommunledningskontoret konstaterar att förslaget stämmer överens med gällande 
översiktsplan, fördjupad översiktsplan och Agenda 2030, delmål 6, rent vatten och sanitet. 
  
Kommunledningskontoret har inget att erinra mot förslaget. 
  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Utvidgning av verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar för 
fastigheter inom utbyggnadsetapp 3 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och 
fastighetslista i bilaga 2, fastställs. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna 
• §69 TEN - Verksamhetsområde VA etapp 3 i Västra Bodarna 
• Bilaga - Fastighetslista etapp 3 
• Bilaga - VA-karta verksamhetsområde etapp 3 
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§ 8  2023.549 KS   
Utvidgning av verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden har till kommunstyrelsen inkommit med ärende gällande utvidgning av 
verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar avseende fastigheter 
inom etapp 4 i Västra Bodarna, väster om järnvägen. 
  
Tekniska nämnden beslutade den 23 oktober 2023 § 70 att samhällsbyggnadsförvaltningens 
förslag att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar i 
utbyggnadsetapp 4 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och fastighetslista i bilaga 2 
godkänns och sänds vidare för fastställande i kommunfullmäktige. 
  
Ett beslut om att utvidga verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar 
är av principiell karaktär och ärendet beslutas därmed slutligen i kommunfullmäktige.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Det aktuella området ligger utanför detaljplanerat område. Området ligger inom den 
fördjupade översiktsplanen (FÖP) för Västra Bodarna, verksamhetsområdets utvidgning 
överensstämmer med riktlinjerna i den fördjupade översiktsplanen.  
  
Kommunledningskontoret konstaterar att förslaget stämmer överens med gällande 
översiktsplan, fördjupad översiktsplan och Agenda 2030, delmål 6, rent vatten och sanitet. 
  
Kommunledningskontoret har inget att erinra mot förslaget. 
  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Utvidgning av verksamhetsområde för allmänna vatten- och avloppsanläggningar för 
fastigheter inom utbyggnadsetapp 4 i Västra Bodarna i enlighet med kartbilaga 1 och 
fastighetslista i bilaga 2, fastställs. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna 
• §70 TEN - Verksamhetsområde VA etapp 4 i Västra Bodarna 
• Bilaga - Fastighetslista, etapp 4 
• Bilaga - VA-karta, etapp 4 
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§ 9  2023.509 KS   
Upphävande av beslut gällande utträde ur Samordningsförbundet 
Insjöriket  
Ärendebeskrivning 
Samordningsförbundet Insjöriket är en samverkansform för Arbetsförmedlingen, 
Försäkringskassan, Västra Götalandsregionen och fem kommuner i Insjöriket (Mölndal, 
Partille, Härryda, Lerum och Alingsås). Kommunfullmäktige fattade den 26 maj 2023, § 94 
beslut om att Alingsås kommun skulle begära utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket, då 
socialförvaltningen i samråd med kultur- och utbildningsförvaltningen bedömde att alltför få 
Alingsåsare hade möjlighet att nyttja förbundets insatser och att det var viktigare att utveckla 
resurserna lokalt för att bättre kunna möta behoven för målgruppen personer som står långt 
ifrån arbetsmarknaden. Enligt § 15 i Samordningsförbundet Insjörikets förbundsordning 
framgår att uppsägningstiden är tre kalenderår. Sedan kommunfullmäktige fattade beslut om 
utträde har Samordningsförbundet Insjörikets styrelse beslutat om förändrat uppdrag för 
förbundet och nu kan varje enskild kommun avropa resurser och erbjuda verksamhet lokalt 
istället för att förbundet utför insatser. Under 2022 har medlemskommunerna ihop med 
Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen, Västra Götalandsregionen och 
Samordningsförbundet Insjöriket arbetat med denna omställning och från och med mars 
2023 har Alingsås prerehabiliterande verksamhet enligt modellen ACTivera finansierat av 
förbundet. För att kunna fortsätta detta arbete behöver kommunen upphäva beslutet om 
utträde ur samordningsförbundet Insjöriket. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Socialnämnden har den 14 november 2023, § 56 behandlat ärendet och beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige att upphäva beslutet om utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket. 
Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Beslutet om utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket från den 26 maj 2023, § 94 upphävs. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Upphävande av beslut gällande utträde ur Samordningsförbundet 

Insjöriket 
• §56 SN - Förnyelse av medlemskap i Samordningsförbundet Insjörikt 
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§ 10  2023.541 KS   
Aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB  
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade i sin budget inför 2023–2025 att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att ta fram en kommunkoncernövergripande handlingsplan för välfärdens 
finansiering under 2020-talet. Kommunstyrelsen antog handlingsplanen den 11 december 
2023, § 217.  
  
Syftet med handlingsplanen är att genomföra genomtänkta långsiktiga åtgärder för att 
underlätta för kommunen att kunna hantera kommande kostnadsökningar, framförallt 
gällande kommunens lokaler. Åtgärderna som omnämns är av övergripande karaktär och 
flera av områdena kräver ytterligare utredning och beslut för genomförande, exempelvis 
aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Alingsås kommun har ett stort behov av flera nya verksamhetslokaler under kommande 
mandatperioder. Kommunledningskontoret ser med fördel att det är det kommunala bolaget 
Alingsåshem lokaler AB som blir ägare för dessa lokaler. Av bolagets ägardirektiv framgår 
också att grundprincipen är att bolaget ska äga de lokaler där kommunen förväntas bedriva 
verksamhet under en längre tid.  
  
För att det kommunala bolaget ska kunna hantera detta på ett finansiellt ansvarsfullt sätt bör 
en av åtgärderna vara att kommunen ger ett ovillkorat aktieägartillskott om 500 mnkr till 
bolaget för att minska skuldsättningsgraden och samtidigt stärka soliditeten. I den budget 
som Fastighetskoncernen Alingsåshem AB lämnat in för åren 2024-2026 framgår att 
fastighetskoncernen framfört ett lånebehov om drygt 700 mnkr för dessa år. Ett tillskott från 
ägaren innebär minskad skuldsättning för dotterbolaget och därmed lägre räntekostnader för 
bolaget. Lägre kostnader för bolaget innebär att hyrorna för kommunens förvaltningar kan 
hållas på en lägre nivå vid nytecknande och avtalsförlängning än vad som hade blivit fallet 
utan aktieägartillskottet. För kommunkoncernen som helhet är det en fördel att kunna nyttja 
viss överlikviditet i kommunen genom att tillföra medel till ett dotterbolag i behov av medel. 
Det innebär också lägre räntekostnader för hela kommunkoncernen vilket är fördelaktigt i 
dagsläget med höga räntenivåer och osäkerhet i omvärlden. Lägre belåning innebär också 
förmånligare räntevillkor från långivarna i normalfallet. Egna medel är att föredra för att 
finansiera kommunkoncernens investeringar.  
  
Alingsåshem lokaler AB konstaterar i sin senaste årsredovisning att en av bolagets största 
risker är ökande räntekostnader, vilket på sikt försvårar bolagets möjligheter att bidra till 
kommunens allt högre krav på investeringar. Med en fortsatt ökning av antalet invånare 
kommer kommunen fortsatt ha ett stort behov av upprustade och nya verksamhetslokaler.  
  
I årsredovisningen för 2022 kan utläsas att för första gången på lång tid så minskade 
bolagets soliditet, till största delen på grund av den höga investeringstakten gällande 
verksamhetslokaler. Ett aktieägartillskott skulle både minska bolagets skuldsättning och 
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stärka soliditeten. Av bolagsordningen framgår att bolagets verksamhet ska bedrivas i ett 
långsiktigt och ekonomiskt, socialt och ekologiskt hållbart perspektiv. Vidare framgår av 
bolagets ägardirektiv att ändamålet med bolagets verksamhet är att erbjuda kostnadseffektiv 
förvaltning och att säkerställa en stabil ekonomisk utveckling för att möjliggöra ett långsiktigt 
agerande. Bolaget är dessutom skyldigt att utföra de uppdrag som bolaget tilldelas av sin 
ägare. Det är bolagets styrelse som ansvarar för att följa bolagsordning och ägardirektiv och 
leva upp till ägarens krav om en hållbar ekonomi. I dagsläget är kommunens behov av 
verksamhetslokaler och bolagets investeringstakt mycket hög i förhållande till bolagets 
ekonomiska ställning. 
  
Förslaget bedöms väsentligt underlätta för bolaget, styrelsen och kommunkoncernen att 
slippa lånefinansiera samtliga kommande investeringar och därmed riskera en hög 
skuldsättning. 
  
Fastighetskoncernen står för merparten av de lån som kommunen tar upp och har således 
att ta hänsyn till kommunens nu gällande lånetak om 5 mdkr. Förslaget innebär att detta inte 
påverkar nivån på lånetaket utan kommunen kommer att finansiera aktieägartillskottet med 
egna medel och eventuell avyttring av värdepapper. Kommunledningskontoret gör 
bedömningen att eventuell ytterligare upplåning därför inte bedöms vara aktuell de närmaste 
åren.  
  
Aktieägartillskottet kan inte lämnas direkt till Alingsåshem lokaler AB utan måste lämnas till 
respektive dotterbolag i olika steg. Alingsås kommun lämnar ett ovillkorat aktieägartillskott till 
AB Alingsås Rådhus, som sedan lämnar ett ovillkorat aktieägartillskott till 
Fastighetskoncernen Alingsåshem AB som i sin tur slutligen lämnar ett ovillkorat 
aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB. Respektive bolagsstyrelse behöver fatta beslut 
om aktieägartillskottet till Alingsåshem lokaler AB. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige beviljar AB Alingsås Rådhus ett ovillkorat aktieägartillskott om 
500 mnkr.  

2. AB Alingsås Rådhus får i uppdrag att ge ett ovillkorat aktieägartillskott om 500 mnkr 
till Fastighetskoncernen Alingsåshem AB. 

3. Fastighetskoncernen Alingsåshem AB får i uppdrag att ge ett ovillkorat 
aktieägartillskott om 500 mnkr till Alingsåshem lokaler AB. 

 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Aktieägartillskott till Alingsåshem lokaler AB 
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§ 11  2024.042 KS   
Ändring av bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige godkände den 6 september 2023, § 133 bolagsordning för Alingsås 
Energi Elnät AB. Bolagsordningen fastställdes på extra bolagsstämma den 6 november 
2023, § 7. Moderbolaget Alingsås Energi AB önskar genomföra en nyemission i Alingsås 
Energi Elnät AB i syfte att öka aktiekapitalet, varför bolagsordningen behöver revideras. 
  
Föreslagen nyemission behandlas i separat ärende. 
  
AB Alingsås Rådhus bereder enligt Alingsås kommuns företagspolicy ärenden avseende 
dotterbolagens bolagsordningar. Kommunfullmäktige beslutar om ändringar i bolagsordning. 
  
Efter att kommunfullmäktige har beslutat att godkänna den nya bolagsordningen ska den 
fastställas på årsstämman 2024 för Alingsås Energi Elnät AB. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Styrelsen i Alingsås Energi AB fattade på styrelsemöte den 23 januari 2024, § 4 beslut om 
revidering av bolagsordning. Lydelsen under § 5 i bolagsordningen ändras till ”Aktiekapitalet 
skall vara lägst fyra miljoner (4 000 000) kronor och högst sexton miljoner (16 000 000) 
kronor.” Lydelsen under § 6 i bolagsordningen ändras till ”I bolaget skall finnas lägst 40 000 
och högst 160 000 aktier.” 
  
AB Alingsås Rådhus har den 24 januari 2024, § 3 behandlat ärendet. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Förslag till ny bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB godkänns. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Ändring av bolagsordning för Alingsås Energi Elnät AB 
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§ 12  2024.050 KS   
Nyemission Alingsås Energi Elnät AB  
Ärendebeskrivning 
Moderbolaget för Alingsås Energi Elnät AB, Alingsås Energi AB, önskar genomföra en 
nyemission i Alingsås Energi Elnät AB i syfte att öka aktiekapitalet, som idag uppgår till 25 
tkr. 
  
Kommunfullmäktige fattar enligt Alingsås kommuns företagspolicy beslut i ärenden av 
principiell beskaffenhet för bolagen och det är AB Alingsås Rådhus som bereder ärenden 
inför beslut i kommunfullmäktige. 
  
Efter att kommunfullmäktige har beslutat att godkänna nyemissionen ska den fastställas på 
årsstämman 2024 för Alingsås Energi Elnät AB. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Styrelsen för Alingsås Energi AB fattade på styrelsemöte den 23 januari 2024, § 5 beslut om 
att föreslå kommunfullmäktige att godkänna nyemission till Alingsås Energi Elnät AB enligt 
nedan. 

• Aktiekapitalet i Alingsås Energi Elnät AB ökas med 7 975 000 kr till 8 000 000 kr. 
• Antalet aktier i Alingsås Energi Elnät AB ökas med 79 750 aktier till 80 000 aktier. 
• De nya aktierna ska tecknas av Alingsås Energi AB. 
• De nya aktierna ska tecknas omedelbart i nämnt årsstämmoprotokoll och betalas 

inom två (2) veckor efter att årsstämman fattat beslut om nyemissionen. 
• Alingsås Energi AB ska betala 100 kr för varje aktie (teckningskursen). 
• Teckningskursen för de nya aktierna ska vara densamma som för tidigare aktiers 

kvotvärde. 
• Betalning ska ske med kontant betalning genom överföring mellan bankkonton. 
• Vinstutdelning för de nya aktierna får utgå för innevarande räkenskapsår 2024. 
• Alingsås Energi AB ska som nuvarande aktieägare ensam ha företrädesrätt att 

teckna samtliga nya aktier i Alingsås Energi Elnät AB. 

  
AB Alingsås Rådhus har den 24 januari 2024, § 4 behandlat ärendet. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Nyemission till Alingsås Energi Elnät AB enligt ovan godkänns. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Nyemission Alingsås Energi Elnät AB 
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§ 13  2023.160 KS   
Svar på motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Marcus Wallin (V) har till kommunfullmäktige den 29 mars 2023, § 43 lämnat en motion om 
att skrota hälsoscheman inom vård- och omsorg.  
Motionären föreslår följande: 

• att nattpersonalen får tillbaka heltidsmått på 10 timmar 
• att nattpersonalen arbetstid är 34,33 timmar för att gälla som heltidsnorm 
• att verksamheter rustas ekonomiskt i tillräcklig utsträckning och att medarbetare 

planerar sitt schema efter vårdtagarens vårdbehov 

  
Kommunfullmäktige beslutade den 29 mars, § 43 att motionen lämnas till kommunstyrelsen 
för beredning.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har mottagit motion gällande att skrota hälsoschema. Motionären 
hänvisar till protester från personal i kommunen och kritik som förts fram i i andra kommuner. 
Kommunledningskontoret har kontaktat vård- och omsorgsförvaltningen under beredningen 
av motionen, för att få information om arbetstidens förläggning och schemaläggning. Det är 
flera olika perspektiv som ligger till grund för arbetstidens förläggning och den praktiska 
schemaläggningen. Alingsås kommun har tagit ställning för begreppet hållbar 
schemaläggning och arbetar utifrån följande kriterier vid schemaläggning: 

• Verksamhetens behov utgör grunden i all schemaläggning 
• Följa budget, samt lagar och avtal gällande arbetstider 
• Beakta hälsoaspekter för hållbar schemaläggning  
• Hänsyn tas till medarbetarnas önskemål om möjligt utifrån ovan kriterier  

  
Utifrån ovanstående kriterier infördes nio-timmarspass på natten. Införandet skedde under 
2022 och parallellt med det sänktes även heltidsmåttet för nattarbete med en timme. Från 
den 1 april 2022 är 34,33 timmar heltidsmåttet för ständig natt enligt gällande kollektivavtal. 
Verksamhetens behov utgör det främsta och tyngst vägande skälet till förändringen av 
passens längd och schemaläggningen ska alltid utgå ifrån verksamhetens behov.  
Kommunledningskontoret bedömer att hållbar schemaläggning och kriterierna som gäller vid 
schemaläggning har ett verksamhetsfokus där vårdtagarens står i fokus och att 
nattarbetstiden redan har heltidsmåttet 34,33 timmar per vecka. Ett återinförande av 
tiotimmarsnatt skulle innebära ett ökat personalbehov, mindre resurseffektiv schemaläggning 
och göra det svårare för kommunen att erbjuda heltidstjänster. 
Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionens första och tredje att-sats ska avslås 
och att den andra att-satsen ska anses besvarad.  
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget. 
  
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Motionens första och tredje att-sats avslås. 
2. Motionens andra att-sats anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande att skrota hälsoscheman 
• §43 KF (NY) Motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V) 
• Motion gällande att skrota hälsoscheman - Marcus Wallin (V) 
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§ 14  2023.386 KS   
Svar på motion gällande tillgänglighetsanpassning av 
kommunfullmäktigesalen - Marcus Wallin (V) och Annica Jonsson (V)  
Ärendebeskrivning 
Marcus Wallin (V) och Annica Jonsson (V) har till kommunfullmäktige den 27 september 
2023, § 173 lämnat en motion om att tillgänglighetsanpassa kommunfullmäktigesalen. 
Motionärerna föreslår följande: 
  

• Att tillgängligheten i Alingsås kommunfullmäktigesal ses över för såväl 
kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare som för åhörare. 

• Att tillgängligheten för att hålla anföranden ses över för att tillgodose 
olika funktionsvariationers behov och utmaningar. 

• Att dubbla höj- och sänkbara talarstolar införskaffas till 
Alingsås kommunfullmäktigesal. 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 september 2023, § 173 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har undersökt motionärernas förslag. Alströmerteaterns lokal är 
framförallt avsedd för olika event såsom teater- och musikframträdanden, och i andra hand 
som kommunfullmäktigesal. Inför renoveringen gjordes en tillgänglighetsinventering med just 
ovan nämnda prioritering. Kultur-och utbildningsförvaltningen och Alingsåshem planerar 
framöver att göra större renoveringsinsatser för att modernisera Alströmerteatern. Den 
fysiska tillgängligheten kommer då att ses över igen.  
  
När det kommer till tillgängligheten för att hålla anföranden så är lokalen i dag exkluderande 
tillgänglig, eftersom det är svårt att ta sig upp på scenen och fram till talarstolen. För att 
skapa en mer flexibel tillgänglighet så att inkludera fler i det demokratiska arbetet som sker i 
kommunfullmäktige finns det möjlighet att placera en talarstol på den plattform som är 
avsedd för personer med funktionsnedsättning. 
  
Den befintliga talarstolen i Alströmerteatern har använts sedan 1970. När 
kommunfullmäktige flyttade till Alströmerteatern diskuterades talarstolens placering, och olika 
placeringar av talarstolen har testats. Förslaget att införskaffa två flexibla talarstolar till 
kommunfullmäktige är ett enkel lösning för att kommunfullmäktigesalen ska bli mer tillgänglig 
för fler att delta på ett inkluderande sätt i demokratiska debatter. En talarstol bör i så fall 
placeras på den plattform som är avsedd för personer med funktionsnedsättning och den 
andra talarstolen placeras på scenen. Med två talarstolar kan det dessutom bli ett bättre 
flöde i debatten. Tekniken finns redan på plats för att underlätta för alla som deltar på 
kommunfullmäktiges sammanträde, och med riktade kameror kommer även presidiet att 
kunna se den som talar från plattformen.  
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Kommunledningskontoret bedömer utifrån detta att motionens första att-sats kan anses 
besvarad. Tillgängligheten avseende anföranden har setts över, och en lösning är annan 
placering av talarstol samt inköp av två stycken höj- och sänkbara talarstolar. 
Kommunledningskontoret anser att även motionens andra att-sats kan anses besvarad, och 
att den tredje att-satsen bör bifallas för att på ett enkelt sätt åtgärda tillgängligheten 
avseende anföranden.  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att ärendet ska återremitteras. 
 

Beslut 
Ärendet återremitteras. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion om att tillgänglighetsanpassa 

kommunfullmäktigesalen 
• §173 KF Motion gällande tillgänglighetsanpassning av kommunfullmäktigesalen - 

Marcus Wallin (V) och Annica Jonsson (V) 
• Motion gällande tillgänglighetsanpassa kommunfullmäktigesalen - Marcus Wallin och 

Annica Jonsson (V) 
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§ 15  2023.387 KS   
Svar på motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen 
Ängberg (C)  
Ärendebeskrivning 
Heidi Hankanen Ängberg (C) har till kommunfullmäktige den 27 september 2023, § 171 
lämnat en motion om införskaffande av terränganpassade rullstolar.  
Motionären föreslår följande: 

• Att kommunen utreder möjligheten att införskaffa terränganpassade rullstolar för 
att använda i kommunal verksamhet. 

• Att kommunen utreder möjligheten att införskaffa terränganpassade rullstolar för 
utlåning till kommuninvånare 

  
Kommunfullmäktige beslutade den 27 september 2023, § 171 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 januari 2024 lämnat följande yttrande och 
förslag till beslut: 
 
Kommunledningskontoret har mottagit motionen och har kontaktat vård- och 
omsorgsförvaltningen samt kultur- och utbildningsförvaltningen för att få information om 
möjligheten utreda införskaffandet av terränganpassade rullstolar till kommunal verksamhet 
och för utlåning till kommuninvånare. 
  
Kultur- och utbildningsförvaltningen kan se att en terränganpassad rullstol skulle kunna bidra 
till en aktiv och meningsfull fritid för individer med funktionsnedsättning. I dagsläget finns det 
ingen organisation inom förvaltningen att omhänderta hantering, underhåll och utlån av en 
terränganpassad rullstol. Förvaltningen vill dock utreda fråga vidare och genomföra en 
omvärldsbevakning för att se om och hur en organisation för införskaffande av 
terränganapassad rullstol skulle kunna se ut. Även en ekonomisk bedömning behöver 
genomföras. Förvaltningen har fått i uppdrag från kultur- och utbildningsnämnden att under 
2024 påbörja arbetet med att ta fram ett idrottspolitiskt program, och en utredning av inköp 
och utlåning av terränganpassad rullstol för kommuninvånare skulle kunna ske inom ramen 
för detta uppdrag. 
  
Vård- och omsorgsförvaltningen har i dagsläget ingen organisation inom förvaltningen att 
omhänderta hantering, underhåll samt utlån eller användning av en terränganpassad rullstol. 
Verksamheterna inom vård- och omsorgförvaltning ser att det skulle vara svårt att lösa delen 
kring utbildning och service eftersom terränganpassade rullstolar inte är tänkt att förskrivas 
till enskild individ som ordinarie förfarande vid förskrivning av hjälpmedel. Vård- och 
omsorgsförvaltning har satsat på ”cykling utan ålder” med inköp av vårdcyklar som 
omhändertas främst av förebyggandeenhet som även har tillgång till elrullstol för 
utomhusbruk som kan nyttjas av brukare. 
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Av de svar som förvaltningarna har givit framgår att det är möjligt att utreda frågan om 
terränganpassade rullstolar avseende utlån till kommuninvånare inom ramen för det 
kommande arbetet med idrottspolitiska programmet. Vad gäller utredning kring att införskaffa 
terränganpassade rullstolar för att använda i kommunal verksamhet ser vård- och 
omsorgsförvaltningen inte i dagsläget någon möjlighet att utreda frågan. Den avsikt som 
motionären är ute efter är även delvis uppfyllt med tanke på förvaltningens inköp av 
vårdcyklar. Om frågan om terränganpassade rullstolar utreds inom det kommande arbetet 
med idrottspoliska programmet och senare införskaffas omfattar det samtliga 
kommuninvånare. De eventuella terränganpassade rullstolarna skulle på så sätt även kunna 
användas av kommunal verksamhet.  
  
Kommunledningskontoret föreslår med hänvisning till ovan att motionens första punkt avslås, 
och att motionens andra punkt bifalls samt att kultur- och utbildningsnämnden får i uppdrag 
att utreda frågan inom det idrottspolitiska programmet.  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att bifalla ta bort punkt 3 i 
kommunledningskontorets förslag till beslut. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Motionens första att-sats avslås.  
2. Motionens andra att-sats bifalls. 

 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande terränganpassade rullstolar 
• §171 KF Motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen Ängberg (C) 
• Motion gällande terränganpassade rullstolar - Heidi Hankanen Ängberg (C) 
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§ 16  2023.391 KS   
Svar på motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD)  
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att låta ärendet utgå från dagens sammanträde. 
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§ 17  2023.348 KS   
Svar på motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige 6 september 2023, §145, lämnat en motion 
om att testa avloppsvatten för drogpreparat.  
Motionären föreslår följande:  

• Att Alingsås kommun tar fram ett program för hur vi ska få bättre kunskap om 
användning av drogpreparat.  

• Att vattnet inom avloppsverksamheten testas kontinuerligt.  
• Att kommunen söker kunskap hos de kommuner som använder sig av vattentester 

och hur de arbetar med provsvaren.  

  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har i beredningen av ärendet varit i kontakt med 
samhällsbyggnadsförvaltningens VA-avdelning, socialförvaltningen, polisen i Alingsås samt 
Länsstyrelsen Västra Götaland som bidragit med underlag och synpunkter utifrån sina 
verksamheter. 
  
Motionären beskriver att det nyttjas mycket droger, och Alingsås är självklart inte förskonade 
i sammanhanget. Utifrån befintliga självrapporterade mätningar så ligger dock kommunen 
flera procentenheter lägre i jämförelse med riket, länet samt närliggande kommuner (enligt 
Hälsa på lika villkor, 4-års medelvärde 2019–2022). Motionären beskriver också att polisens 
lagförande verksamhet samt domar i Alingsås tingsrätt stödjer påståendet. Polisen i Alingsås 
bedömer att kommunen inte sticker ut vad gäller droganvändning, men betonar också att 
brottsstatistiken avser där polisen ingripit och inte ger en helhetsbild.  
  
Avloppsbaserad narkotikaepidemiologi är en mätmetod på samhällsnivå som de senaste 
åren genomförts i flera av landets kommuner, samt genom särskilda satsningar via 
Länsstyrelserna (t.ex. i Västernorrland, Östergötland och Halland). Fördelar med att mäta 
narkotikaanvändning via avloppsvatten är att det ger en större precision gällande mängd 
narkotika, något som inte kan garanteras vad gäller självrapporterad enkätdata. Det ger 
också möjligheter till jämförelser över tid, samt med andra kommuner. Därutöver är det ett 
mer etiskt alternativ som mätmetod då det inte pekar ut enskilda individer. Dock är detta 
också en av de starkare osäkerhetsfaktorerna då det inom ramen för en mätplats inte går att 
härleda var provsvaret kommer ifrån. Befolkning i ett område under dagtid kontra nattetid 
skiljer sig, och många människor bidrar till avloppsvatten på olika platser, till exempel skola, 
arbetsplatser, bostäder med mera. Polisen i Alingsås understryker att kommunen i 
sammanhanget är en liten kommun där bedömningen är att såväl narkotikaproblem som 
individer som hanterar narkotika bor och rör sig i alla delar av kommunen. Forskning visar 
också att kartläggning av faktisk narkotikaförekomst genom avloppsvatten inte kan generera 
information om drogvanor, ålder hos den som använder eller antal doseringar per individ.  
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I Alingsås kommun kartläggs droganvändning idag på flera olika sätt. Socialförvaltningens 
uppsökande och behandlande verksamheter är exempel där drogtester genomförs 
kontinuerligt. Polisen arbetar på olika sätt med att kartlägga och ingripa i narkotikafall, 
exempelvis via underrättelse, tips och spaningsarbete på fältet. Kommunen genomför med 
regelbundenhet enkätundersökningar såväl i den vuxna befolkningen (Hälsa på lika villkor) 
som bland ungdomar (CAN). Därtill är sjukvårdens och Socialstyrelsens statistik något som 
kan användas i kartläggning av droganvändning utifrån frekvens och mönster över tid. 
Kommunledningskontoret anser att ytterligare data kring droganvändning självklart kan vara 
relevant, men behöver sättas i ett sammanhang och ges en struktur för arbetet.  
  
Samhällsförvaltningens VA-avdelning beskriver mätmetoden som möjlig att genomföra, men 
potentiellt resurskrävande i flera led om det ska ge ett relevant underlag för fortsatt arbete. I 
kommunen finns två reningsverk som är relevanta som utgångspunkter för mätningar. För 
mätningar i kommunen uppdelad i geografiska områden krävs flertalet mätplatser som ger 
ändamålsenliga svar för kommunens samverkansarbete. Rekommendation enligt forskning 
är också att prover tas med tät regelbundenhet för en heltäckande bild av förekomsten.  
  
Föreslagen mätmetod bör - utifrån studier på området samt en omvärldsanalys av andra 
kommuners arbete med metoden - ses som en kompletterande metod vid sidan av andra 
mätmetoder. För att få ändamålsenliga svar kring droganvändning i kommunen krävs ett 
flertal olika metoder på olika nivåer, samt ett helhetsarbete och struktur som utgår ifrån mer 
än endast den samhälleliga användningen av narkotika.  
  
Tillfrågade verksamheter och aktörer påpekar också vikten av ett tydligt syfte och 
helhetsarbete med att ta prover på avloppsvattnet. En grundligt beskriven process med en 
utsedd mottagare av provsvaren, en tilldelad budget för arbetet, samt en plan för 
omhändertagande och åtgärder är centralt.  
  
Eftersom avloppsbaserade mätningar ska ses som en kompletterande metod kan det också 
vara lämpligt att göra jämförelser kring kostnad kontra nytta (sk. cost-benefit-analys) utifrån 
ett helhetsperspektiv. Då bör hänsyn tas exempelvis till vad riskbruk och missbruk kostar 
samhället, kontra vilken nytta avloppsbaserade mätningar ger i fråga om såväl förebyggande 
som behandlande arbete. I dagsläget finns inte tillräckligt stöd i forskning för att visa på att 
avloppsbaserad mätning av droger leder till förbättrade effekter av insatser som riktar in sig 
på drogtillgång eller efterfrågan på droger. Utifrån forskning och rapporter som gjorts påvisas 
istället behovet av ett heltäckande förebyggande arbete på olika nivåer i befolkningen, samt 
inom olika arenor. 
  
Kommunledningskontorets bedömning är att en sammanställning av det som görs i nuläget 
är lämpligt innan det tas beslut om att en ny mätmetod ska införas. En tydlighet kring ett 
klarlagt behov, var kostnader hamnar, respektive mottagare för provsvar bör vara utrett innan 
föreslagen mätmetod genomförs. Därutöver behöver syftet med mätningar vara tydligt, med 
utredda och beskrivna förutsättningar för omhändertagande, åtgärder och uppföljning för 
arbetet. Vidare bedömer kommunledningskontoret att ett fortsatt förstärkt arbete i 
samverkan, särskilt bland unga och familjer, bör vara en central del för att bidra till att minska 
droganvändningen i kommunen. Kommunledningskontoret bedömer att det inte finns 
tillräckligt stöd för eller behov av att införa avloppsbaserade mätningar av droger i dagsläget 
baserat på verksamheters och aktörers underlag, kunskap och synpunkter på frågan. 
Därutöver bedöms inte resurser för att administrera och omhänderta resultatet föreligga i 
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nuläget inom befintlig ram. Det finns möjligheter att ta del av de erfarenheter som andra 
kommuner gjort inom ramen för ett helhetsarbete på området trots att en ny mätmetod inte 
införs, och en sammanställning av kommunens nuvarande arbete bör vara fokus för att 
påverka narkotikaanvändning bland människor som bor och befinner sig i kommunen.  
  
Kommunledningskontoret bedömer därför att motionen bör avslås i sin helhet.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 
 
  
Reservation 
Mats Bjelkemyr (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande droger i avloppsvattnet 
• §145 KF (NY) Motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD) 
• Motion gällande droger i avloppsvattnet - Boris Jernskiegg (SD) 
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§ 18  2023.349 KS   
Svar på motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg 
(SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige den 6 september 2023, § 143 lämnat en 
motion om cykelväg på sträckan Edsås till Tallåsen.  
Motionären föreslår följande: 

• Att kommunen gör sträckan Edsås till Tallåsen säkrare för oskyddade trafikanter.  
• Att kommunen ser över behoven av säkrare trafik i södra delen av kommunen bort 

mot Härryda genom samarbete med lokalbefolkningen. 
• Att kommunen gör en satsning på stigar och stråk i kommundelen för gång/cykel och 

ridande. 

Kommunfullmäktige beslutade den 6 september 2023, § 143 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen påbörjat ett 
förslag på en övergripande prioritering av cykelvägar på landsbygd, för att vägleda när 
finansiering ska sökas i regionala och statliga potter, eller när särskilda satsningar initieras 
av kommunen eller intresseföreningar. Prioriteringen ska också vägleda i de samtal som förs 
med privatpersoner och andra kring kommunens prioriteringar. Uppdraget för 
prioriteringeringen har förtydligats i kommunstyrelsens budget för 2024-2026, antagen den 
11 december 2023, § 216 och kommer upp för beslut under början av 2024. 
  
Den aktuella vägsträckan ligger i ett område av kommunen där möjligheten att från 
kommunalt håll bedriva utvecklingsfrågor kring markanvändningen är starkt begränsad. Detta 
då varken väghållaransvar eller markägande är kommunalt. Samtal förs dock löpande med 
Trafikverket om trafiksäkerhetsfrågor med mera på det statliga vägnätet. 
  
Lokala initiativ till utveckling som drivs av intresseföreningar med stöd av kommunen genom 
föreningsbidrag eller liknande, har varit en framgångsrik arbetsform i andra delar av 
kommunen. Kommunledningskontoret ser att det finns möjligheter att stödja lokala initiativ likt 
det motionären föreslår, vilket dock kräver att man lokalt organiserar och driver arbetet.  
  
Sammanfattningsvis bedömer kommunledningskontoret att motionens förslag om att avsätta 
medel för trafiksäkerhetsåtgärder bäst hanteras inom ramen för den övergripande prioritering 
av cykelvägar, som kommer att tas fram inom kort, samt i de dialoger som förs med 
väghållare. Lokala initiativ kan eventuellt stöttas genom föreningsbidrag, men 
kommunledningskontoret ser inte att det är prioriterat i dagsläget för kommunen att på eget 
initiativ driva en satsning på stigar och stråk i området. 
  
Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionen avslås. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion om cykelväg Edsås-Tallåsen 
• §143 KF (NY) Motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg (SD) 
• Motion gällande cykelväg Edsås till Tallåsen - Boris Jernskiegg (SD) 
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§ 19  2023.350 KS   
Svar på motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris 
Jernskiegg (SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige den 6 september 2023, § 144 lämnat en 
motion om cykelbana på sträckan Hemsjö - Boråsvägen. 
Motionären föreslår följande: 

• Att kommunen snarast uppvaktar Trafikverket för att påskynda en cykelväg 
mellan Hemsjö och Boråsvägen. 

• Att kommunen avsätter medel för att kunna medfinansiera cykelbana mellan 
Hemsjö och Boråsvägen. 

• Att regionen kontaktas för stöd till satsningen.  

  
Kommunfullmäktige beslutade den 6 september 2023, § 144 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen påbörjat ett 
förslag på en övergripande prioritering av cykelvägar på landsbygd, för att vägleda när 
finansiering ska sökas i regionala och statliga potter, eller när särskilda satsningar initieras 
av kommunen eller intresseföreningar. Prioriteringen ska också vägleda i de samtal som förs 
med privatpersoner och andra kring kommunens prioriteringar. Uppdraget för 
prioriteringeringen har förtydligats i kommunstyrelsens budget för 2024-2026, antagen den 
11 december 2023, § 216, och kommer upp för beslut under början av 2024.  
  
I dagsläget finns inga öronmärkta medel för bidrag till byggnation av cykelvägar där inte 
kommunen äger mark eller ansvarar för väghållningen. Alingsås kommun har dock 
regelbundna samtal med Trafikverket och Västra Götalandsregionen om behov som 
kommunen ser på det statliga vägnätet. Den aktuella vägsträckan är cirka 7 km lång och har 
kända trafiksäkerhetsproblem, och kommunen har vid flertalet tillfällen påtalat behov av att 
se över säkerheten på olika sätt. I dagsläget avvaktar Trafikverket resultat av nya 
trafikmätningar och utredningar efter de olyckor som skett på vägsträckan, innan de föreslår 
eventuella åtgärder. Västra Götalandsregionen har inga kortsiktiga medel att söka för dylika 
satsningar, men utifrån ovanstående prioriteringsförslag kommer Alingsås kommun att söka 
finansiering för kommande satsningar i den regionala infrastrukturplanen. 
  
Sammanfattningsvis bedömer kommunledningskontoret att motionens förslag om att avsätta 
medel, bäst hanteras inom ramen för den övergripande prioritering av cykelvägar som 
kommer tas fram inom kort. Övriga två förslag hanteras i de löpande kontakter som sker med 
Trafikverket och Västra Götalandsregionen. 
  
Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionen anses besvarad. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget. 
  
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion om cykelbana Hemsjö-Boråsvägen 
• §144 KF (NY) Motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris Jernskiegg 

(SD) 
• Motion gällande cykelbana Hemsjö - Boråsvägen - Boris Jernskiegg (SD) 
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§ 20  2023.453 KS   
Planprioritering 2024-2025  
Ärendebeskrivning 
Alingsås kommuns övergripande planprioritering syftar till att säkerställa den politiska 
viljeinriktningen för kommunens fysiska planering. 
  
I enlighet med beslut i kommunfullmäktige den 27 september 2017, § 207 ansvarar 
kommunstyrelsen för att anta en övergripande planprioritering, som utgör prioriteringsordning 
för framtagande av detaljplaner, planprogram och översiktsplaner i Alingsås kommun.  
  
Enligt beslut i kommunstyrelsen den 11 september 2017, §158 har kommunledningskontoret 
i uppdrag att tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen ta fram förslag till en 
övergripande planprioritering. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Förslag till planprioritering 2024-2025 utgör prioriteringsordning över politiska planuppdrag 
och planuppdrag som har beviljats positivt planbesked. 
Förslag till planprioritering 2024 – 2025 tillgodoser i huvudsak behovet av kommunal service, 
bostäder och tillgång på mark för att främja näringslivet i Alingsås kommun. Förslaget 
innehåller kriterier som prioriteringsordningen för detaljplaner ska ta sin utgångspunkt i. 
Samtliga detaljplaner indelas i 3 olika prioriteringsgrupper och indelningen sker med stöd av 
angivna kriterier. Planer inom grupp 1 överensstämmer i högre grad med kriterierna, medan 
grupp 2 och 3 utgörs i fallande ordning av planer vilka ej uppfyller kriterierna i lika hög 
utsträckning. Prioritetsgrupp 1 kommer således att prioriteras högre vad gäller tid och 
resurser, medan grupp 2 och 3 prioriteras lägre. 
  
En grundläggande princip som används vid prioriteringen är att resultatet av planeringen ska, 
i den utsträckning som är möjlig, skapa en jämn geografisk tillväxt av Alingsås stad. 
Kriterierna anger att detaljplaner som möjliggör utbyggnad av kommunal service, så som 
förskolor, skolor, vårdanläggningar och så vidare, ska prioriteras högst i jämförelse med 
annan planläggning. Vidare anges att detaljplaner som tillskapar mark för bostäder, i enlighet 
med översiktsplanen, samt detaljplanen som möjliggör en förändring i ett av de områden 
som pekas ut som område med förändringspotential i Stadsplan för Alingsås stad, ska 
prioriteras högt. Även detaljplaner som innebär planläggning på kommunal mark och/eller 
tillskapar mark för verksamheter, handel, kontor, föreningslokaler och infrastruktur ska 
prioriteras.  
  
I områden där övergripande planering pågår bör detaljplanering avvakta det strategiska 
arbetet, och föreslås därför att prioriteras lägre än andra detaljplaner. Likaså föreslås planer 
som inte är förenliga med översiktsplanen och fördjupad översiktsplan, eller planer som inte 
bedöms bära sig ekonomiskt. att prioriteras lägre. 
  
För att redovisa samtliga detaljplaner som ingår i planprioriteringen finns en tabell, där de 
olika planuppdragen delas in i olika kategorier utifrån den huvudsakliga användning som 
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detaljplanen är avsedd att möjliggöra. Av tabellen framgår även vilka detaljplaner som är 
pågående, vilka detaljplaner som avses startas kommande år, samt vilken prioriteringsgrad 
de olika planuppdragen har. I kategorin "övrigt" finns detaljplaner som bedöms vara av 
enklare karaktär, där planprocessen antas kunna genomföras med begränsat eller förenklat 
standardförfarande. Dessa planer avser enskilda åtgärder, som oftast initierats av en privat 
exploatör och som syftar till att gynna ett enskilt intresse. Eftersom de är av enklare karaktär 
ges projekten ingen specifik prioriteringsgrad och arbete med dem kan bedrivas parallellt 
med övriga prioriterade detaljplaner. 
  
Sex nya detaljplaner har tillkommit sedan förra årets planprioritering och fem planer har 
färdigställts och antagits. Två planer har utgått, de är ”Upphävande av 
områdesbestämmelser för Slinkebo, Simmenäs 1:1”, som utgår på planintressentens 
begäran, samt ”Norra Stadsskogen, etapp 5” som utgår eftersom det krävs 
ställningstaganden kring detaljplanens innehåll. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen  
Förslag till Planprioritering 2024–2025 antas. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Planprioritering 2024-2025 
• Planprioritering 2024-2025 
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§ 21  2023.484 KS   
Riktlinjer för tjänsteresor - för anställda och förtroendevalda i Alingsås 
kommun  
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade den 9 mars 2020, § 26 att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att revidera föreskrifter för tjänsteresor. Alingsås kommuns nuvarande riktlinjer för 
tjänsteresor antogs av kommunstyrelsen den 8 mars 2021, § 36 och är nu åter i behov av en 
revidering. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 januari 2024 lämnat följande yttrande och 
förslag till beslut: 
  
Styrdokument som reglerar kommunens tjänsteresor kan bidra till ekonomiska besparingar, 
miljö- och klimatvinster, bättre folkhälsa och ökad trafiksäkerhet, samt till att skapa lika 
förutsättningar för kommunens medarbetare vid resor i tjänsten. 
  
Trafiksektorn står för stor del av Alingsås kommuns totala koldioxidutsläpp och en 
omställning till mer hållbara resor är därför ett av de mest effektiva sätten att snabbt minska 
vår klimatpåverkan. Våren 2023 antog kommunfullmäktige ”Handlingsplan för begränsad 
klimatpåverkan” vilken innehåller flera åtgärder inom transportområdet för kommunen. Inom 
ramen för detta har kommunledningskontoret lett en översyn av kommunens riktlinjer för 
tjänsteresor, för att säkerställa att dessa främjar ett klimatsmart, resurseffektivt och 
trafiksäkert resande.  
  
De reviderade riktlinjerna är framtagna i dialog med tjänstepersoner på kommunlednings-
kontoret och samhällsbyggnadsförvaltningen. Förslag till reviderade riktlinjer har varit ute på 
tjänstemannaremiss i samtliga förvaltningar och har omarbetats utifrån inkomna synpunkter. 
Förändringen omfattar i huvudsak förtydligade principer för resande och en utvecklad 
uppföljning av riktlinjernas efterlevnad, jämfört med nuvarande riktlinjer.  
  
Riktlinjerna för tjänsteresor gäller för alla som är anställda på kommunal förvaltning i 
Alingsås kommun. Förtroendevalda rekommenderas att följa riktlinjerna, i de fall där det är 
tillämpbart. Riktlinjerna gäller för alla resor i tjänsten bortsett från de med tung lastbil och 
arbetsfordon. Riktlinjerna omfattar inte resande mellan hemmet och arbetsplatsen utom i de 
fall den sträckan utgör en del av tjänsteresan.  
  
Dessa riktlinjer syftar till att styra mot resfria möten, minimera flygresande, reglera egen bil i 
tjänsten och erbjuda alternativ som cykel och bilpool. Utgångspunkten är att alla resor i 
tjänsten ska ha en så liten miljöpåverkan som möjligt men kostnadseffektivitet, tidsåtgång 
och arbetsmiljömässiga-/säkerhetsaspekter ska också beaktas. Huvudprinciperna är 
följande: 

1. Vi reser bara när det är nödvändigt och samordnar våra resor  
2. Vi går, cyklar eller åker kollektivt i första hand  
3. Vid tjänsteresor med bil ska kommunägda fordon såsom t.ex. bilpoolsbilar väljas 
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4. Vi väljer i första hand fossilfria fordon vid inköp och leasing 

Riktlinjerna uppmanar anställda till att överväga om tjänsteresan är nödvändig. Då resa är 
befogad ska samåkning eftersträvas och färdsätt väljas enligt en särskild prioriterings-
ordning: 1.) Gång eller cykel, 2) Kollektivtrafik, 3.) Poolbil eller enhetsknutet fordon, 4.) Hyrbil 
eller taxi och 5.) Flyg. Egen bil i tjänsten får endast användas i de fall kommunens egna 
poolbilar eller enhetsknutna fordon inte finns tillgängliga, om inga särskilda skäl föreligger. 
Särskilda skäl kan dock föreligga som kan tillåta den anställde att frångå 
prioriteringsordningen.  
  
Det är förvaltningschef som har det övergripande ansvaret för att förvaltningen efterlever 
Alingsås riktlinjer för tjänsteresor. Närmsta chef ansvarar för att informera medarbetare om 
innebörden av riktlinjerna. 
  
Uppföljning av hur riktlinjerna för tjänsteresor efterlevs sker inom ramen för uppföljningen av 
Handlingsplan för begränsad klimatpåverkan. Vid uppföljningen sammanställs och 
analyseras följande: 

• Användningen av kommunens poolbilar och enhetsbilar, avseende 
drivmedelskvantitet-/ eller kostnad samt beläggningstid. 

• Bokade resor via upphandlad resebyrå. Detta inkluderar antal resor per typ av 
färdmedel, resekostnad, flygresor under 500km samt flygresor över 500km. 

• Regionala resor med Västtrafik. 
• Koldioxidutsläpp i kilo för resor med allmän kollektivtrafik, bil och flyg. 
• Antal resor med tjänstecyklar. 
• Resvaneundersökning för kommunens anställda.  

  
En uppföljning av kommunens tjänsteresor under 2022-2023 kommer att presenteras under 
våren 2024. Kommunledningskontoret sammanställer underlaget när data för hela 2023 är 
bokfört. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Jens Christian Berlin (L) föreslår att kommunledningskontorets förslag till beslut bifalls med 
följande ändring i riktlinjerna: 
Inledningen, 3 stycket, 1 meningen får följande lydelse: "Riktlinjerna har som syfte att främja 
ett klimatneutralt, resurseffektivt och trafiksäkert resande." 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att bifalla Jens Christian 
Berlins (L) förslag till beslut. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Riktlinjer för tjänsteresor - för anställda i Alingsås kommun antas med följande ändring: 
Inledningen, 3 stycket, 1 meningen får följande lydelse: "Riktlinjerna har som syfte att främja 
ett klimatneutral, resurseffektivt och trafiksäkert resande." 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Reviderade riktlinjer för tjänsteresor - för anställda och 

förtroendevalda i Alingsås kommun 
• Riktlinjer för tjänsteresor - för anställda i Alingsås kommun 2024 
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§ 22  2023.498 KS   
Granskning av kommunens kontroll av anställdas bisysslor  
Ärendebeskrivning 
Bakgrunden är den granskning av kontrollen av bisysslor som utförts av revisionsföretaget 
KPMG på uppdrag av Alingsås kommuns revisorer. Granskningen var inriktad på att 
utvärdera hur kommunen hanterar och kontrollerar sina anställdas bisysslor, vilket är av stor 
vikt för att upprätthålla integritet och förtroende i kommunens verksamhet. 
Revisionsrapporten avslöjade brister i nuvarande hantering av kontroll och rapportering av 
bisysslor, vilket utgör en risk för intressekonflikter och minskat förtroende för kommunens 
hantering.  
KPMG:s slutsats och rekommendation till kommunstyrelsen är att:  

• Tillse att information om skyldigheten att anmäla bisyssla ges i samband med 
rekryteringsprocessen, vid anställning och inkluderas i introduktionen för nyanställda.  

• Initiera kommunövergripande utbildnings- och informationsinsatser avseende 
bisysslor för samtliga anställda i kommunen.  

• Se över och samordna styrelsens och nämndernas delegationsordningar i syfte att 
säkerställa enhetlighet gällande vem som får besluta om bisyssla.  

• Säkerställa att delegationsbeslut avseende bisyssla anmäls till styrelsen och nämnd i 
enlighet med delegationsordningarnas bestämmelser.  

• Tydliggöra hur den nya rutinen avseende att chefer enbart behöver besluta om att 
förbjuda bisyssla ska tolkas av medarbetarna.  

• Säkerställa att gällande rutiner avseende bisysslor efterlevs.  
• Överväga att inom ramen för arbetet med den interna kontrollen kontrollera 

efterlevnaden av rutinerna avseende bisysslor.  
• Säkerställa att arbetsgivaren vid bedömningen av om en bisyssla är lämplig tar 

hänsyn till de risker det kan medföra om kommunen köper, eller kan komma att köpa, 
varor och/eller tjänster från det företag (eller motsvarande) där den anställde innehar 
en funktionärspost. 
  

Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Granskningen identifierade brister i hanteringen av bisysslor såsom bland annat bristande 
allmän kännedom om regelverket för bisysslor samt otillräckliga rutiner. Mot bakgrund av 
identifierade brister är det viktigt att vidta åtgärder för att förbättra delar i hanteringen. 
Rapporten från revisorerna understryker behovet av förstärkta processer och rutiner för att 
effektivt hantera anställdas bisysslor inom kommunen. 
  
Med det som bakgrund föreslås nedanstående åtgärder. 
Revidering av rutiner:  

• Införa digital hantering av anmälan (kräver enhetlighet i delegationsordning avseende 
beslut kopplat till bisyssla i respektive nämnd). 
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• Förtydligande av anmälningsplikt av bisyssla vid nyanställning/introduktion av 
samtliga medarbetare för att säkerställa tydlighet och konsekvens.  

Ökad medvetenhet:  

• Lyfta fram nuvarande rutin där medarbetarsamtal är ett viktigt forum för dialog om 
bisyssla.  

• Kontinuerligt genomföra årliga interna informationskampanjer för att nå samtliga 
medarbetare och chefer och lyfta fram vikten av att rapportera och hantera bisysslor 
korrekt. 

  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget yttrande. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på granskning av kommunens kontroll av anställdas bisysslor 
• Revisionsrapport - Granskning av kommunens kontroll av anställdas bisysslor 
• Missiv - Granskning av kommunens kontroll av anställdas bisysslor 
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§ 23  2023.546 KS   
Granskning av informations- och IT-säkerhet  
Ärendebeskrivning 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Alingsås kommun har KPMG genomfört en 
granskning av kommunens arbete för att upprätthålla en god informations- och IT-säkerhet. 
Granskningen har syftat till att bedöma om kommunstyrelse och nämnder bedriver ett 
systematiskt informationssäkerhetsarbete. 
KPMG:s samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen vid tid för 
granskningen bedriver ett systematiskt informationssäkerhetsarbete men att nämndernas 
arbete är i behov av utveckling för att vara systematiskt i enlighet med beslutade 
styrdokument. 
KPMG:s granskning rekommenderar kommunstyrelsen att: 

• Revidera och aktualisera informationssäkerhetspolicyn mot bakgrund av att den kan 
riskera att vara föråldrad i förhållande till nuvarande hot, risker och krav.  

• Tillse att informationssäkerhetsutbildning genomförs i högre grad inom samtliga 
verksamheter.  

• Tillse att egna informationstillgångar klassas och riskbedöms samt följa upp att 
samtliga kommunens verksamhetskritiska system samt system som hanterar 
skyddsvärd information och personuppgifter har en aktuell klassning och 
riskbedömning. 

• Följa upp att säkerhetsåtgärder vidtagits som informationsklassning och 
riskbedömning visat behov av.  

• Säkerställa att kommunövergripande incidenthanteringsrutiner upprättas och 
etableras.  

• Anpassa och stärka uppföljningsmetoder och kontroll av efterlevnad av beslutade 
styrdokument inom informationssäkerhet i takt med att kommunens mognadsgrad i 
informationssäkerhetsarbetet ökar. 

Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 månad 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit del av rapporten och delar de slutsatser som framkommer 
i rapporten. Arbetet med informations- och IT-säkerhet har pågått strukturerat i tre år med en 
medveten strategi att utvecklas i rimlig takt över lång tid. Bedömning gjordes inledningsvis att 
det skulle bli svårt att implementera ett heltäckande arbetssätt omgående då arbetet skulle 
bli för stort för att få genomslagskraft. Istället har arbetet varit långsiktigt med mindre 
utvecklingar och förbättringar varje år. Med en engagerad kommunledning har frågorna givits 
tillträde till ledningsgrupper och dagordningar, detta tillsammans med nödvändiga politiska 
beslut har varit avgörande för den positiva förflyttning som skett i kommunen inom 
områdena.  
  
Kommunfullmäktige har fastställt en informationssäkerhetspolicy vilken anger kommunens 
långsiktiga målsättningar och grundläggande principer. I policyn framgår att 
kommunstyrelsen årligen ska fastställa en handlingsplan där aktiviteter som ska genomföras 
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under året ska framgå. Dessa aktiviteter ska bidra till att verksamheten över tid uppnår 
fullmäktiges målsättningar.  
  
Under de senaste åren har stort fokus i handlingsplanerna varit att implementera olika 
metoder som utgör kommunens ledningssystem för informations- och IT-säkerhet: 

• verksamhetsanalys - kartläggning av verksamhetens information 
• riskanalys 
• informationsklassning 
• genomförande av säkerhetsåtgärder  
• uppföljning och revision 

Precis som KPMG påpekar behöver fokus framgent vara att säkerställa genomförandet av 
metoder i verksamhet. I vissa delar av kommunkoncernen har ledningssystemets olika delar 
införts till fullo, i andra delar finns förbättringspotential.  
  
Nedan redogörs för några av de insatser som är planerade att genomföras under kommande 
år för att möta påpekandena i genomförd granskning och fortsatt utveckling av arbetet med 
informations- och IT-säkerhet.  

• Ett förslag på reviderad informationssäkerhetspolicy är framtaget och väntas för 
politisk behandling under våren 2024. I revideringen ingår bland annat ett 
förtydligande mellan centrala och lokala roller. Därigenom väntas det bli tydligare vem 
som ansvarar för att driva och genomföra arbete i respektive verksamhet. Detta 
väntas medföra positiv förflyttning för arbetet i respektive nämnd/bolag/förbund.  

• En riktad uppföljning gällande genomförande av digitala lektioner kommer tillställas 
chef. Sikte tas på de arbetsgrupper som har lägst genomförandegrad av lektionerna 
och tillsammans med centrala stöttningsfunktioner identifieras lösningar för att öka 
andelen medarbetare som tar del av lektionerna. 

• Arbetet med informationsklassning och riskanalys är numer en del av 
kommunkoncernens arbetssätt och ska genomföras årligen. Andelen genomförda 
klassningar och analyser väntas öka för varje år, centrala stöttningsfunktioner hjälper 
till vid genomförande om så behövs, likaså följs arbetet upp årligen. 

• En incidenthanteringsprocess ska under 2024 implementeras vilken inbegriper flera 
delar av incidenthantering (exempelvis personuppgiftsincident, IT-incident osv). 

Aktiviteter för 2024 kan läsas i sin helhet i kommunstyrelsen Handlingsplan för informations- 
och IT-säkerhet 2024. 
  
Kommunledningskontoret föreslår med ovan kommentarer att kommunstyrelsen antar 
kommunledningskontorets yttrande som svar på granskning av informations- och IT-säkerhet 
i Alingsås kommun. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande i tjänsteskrivelse antas som kommunstyrelsens eget 
yttrande som svar på granskning av informations- och IT-säkerhet i Alingsås kommun. 
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på granskning av informations- och IT-säkerhet i Alingsås 

kommun 
• Missiv - Granskning av informations- och IT-säkerhet 
• Revisionsrapport - Granskning av informations- och IT-säkerhet 
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§ 24  2023.554 KS   
Handlingsplan för informationssäkerhet och dataskydd 2024  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog den 11 december 2019, § 237, Informationssäkerhetspolicy för 
Alingsås kommun. Policyn innehåller Alingsås kommuns långsiktiga mål, viljeinriktning och 
övergripande principer gällande informationssäkerhetsarbetet i kommunen. Av policyn 
framgår att kommunstyrelsen ska fastställa en årlig handlingsplan för arbetet med 
informationssäkerhet. Av EU:s dataskyddsförordning framgår de krav som ställs på 
respektive personuppgiftsansvarig inom Alingsås kommun. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Alingsås kommun kommuns Informationssäkerhetspolicy innehåller kommunens långsiktiga 
övergripande mål (3-5 år) och inriktning med informationssäkerhet. Kommunfullmäktiges mål 
är: 
Alingsås kommun ska uppnå och upprätthålla informationssäkerhet som:  

• innebär en robust, säker och tillförlitlig informationshantering.  
• i möjligaste mån motsvarar medborgares och externa verksamheters behov och 

förväntningar.  
• möjliggör och underlättar digitalisering och att den sker med tillräcklig säkerhet.  
• möjliggör att samtliga kritiska informationstillgångar informationsklassas. 

  
Utöver målen för informationssäkerhet ska Alingsås kommun uppfylla de krav som ställs på 
kommunens personuppgiftsansvariga gällande dataskydd i dataskyddslagstiftningen.  
  
Handlingsplan för informationssäkerhet 2024 kompletterar informationssäkerhetspolicyn och 
innehåller kortsiktiga mål (1 år) med tillhörande aktiviteter för att uppnå fullmäktiges 
långsiktiga målsättningar. Sedan 2022 är dataskyddsarbetet samordnat med 
informationssäkerhetsarbetet och därför ingår dataskydd handlingsplanen.  
  
Informationssäkerhetsansvarig, IT-säkerhetsansvarig och dataskyddsansvarig leder arbetet 
och verkställer tillsammans med kommunens verksamheter innehållet i denna handlingsplan. 
  
I förslaget återfinns aktiviteter som riktar sig till kommunens olika verksamheter, centralt 
ansvariga inom informationssäkerhet och dataskydd och specifika aktiviteter inom IT-
säkerhet. 
  
En handlingsplan för året gör det tydligt vilka aktiviteter som behöver utföras och när de ska 
utföras i tid. Att ta fram en handlingsplan för varje år gällande informationssäkerhet och 
dataskydd är en del av det systematiska arbete som lägger grunden för att nå fullmäktiges 
långsiktiga mål inom området.  
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Handlingsplan för informationssäkerhet och dataskydd 2024 - Alingsås kommun antas. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Handlingsplan för informationssäkerhet och dataskydd 2024 - 

Alingsås kommun 
• Handlingsplan för informationssäkerhet och dataskydd 2024 

 

 

42



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
Protokoll 
  
2024-01-24  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 25  2023.553 KS   
Ledningens genomgång 2023 - informationssäkerhet och dataskydd  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog den 11 december 2019, § 237, Informationssäkerhetspolicy för 
Alingsås kommun. Policyn innehåller Alingsås kommuns långsiktiga mål, viljeinriktning och 
övergripande principer gällande informationssäkerhetsarbetet i kommunen. Av policyn 
framgår att arbetet med informationssäkerhet ska bedrivas systematiskt. En del av 
systematiken består av att följa upp och utvärdera genomfört arbete för att se om 
genomförda aktiviteter har avsedd verkan, om säkerhetsåtgärder existerar och fungerar 
tillfredsställande och om arbetet i stort är andmålsenligt utformat.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Genom uppföljning och utvärdering av informationssäkerhets- och dataskyddsarbetet ges 
uppgifter om arbetet i stort är ändamålsenligt utformat, har avsedd verkan, samt att 
säkerhetsåtgärder existerar och fungerar tillfredsställande. Resultatet från denna rapport 
ligger bland annat till grund för fortsatt arbete med det systematiska informationssäkerhet- 
och dataskyddsarbetet inom kommunen. 
  
Den snabba tekniska utvecklingen innebär nya möjligheter och tillvägagångssätt för en 
kommun att leverera välfärd, samtidigt medför samma utveckling nya hot och risker mot 
verksamheten. Förändringen i vår omvärld går snabbt och vårt ökade beroende av digitala 
verktyg och information gör att vårt arbete med informationssäkerhet och dataskydd behöver 
fortsätta att utvecklas.  
  
Under 2023 kan konstateras en positiv förflyttning inom informationssäkerhets- och 
dataskyddsområdet i Alingsås kommun. Med en engagerad kommunledning har frågorna 
givits tillträde till ledningsgrupper och dagordningar, detta tillsammans med nödvändiga 
politiska beslut har varit avgörande för denna positiva förflyttning. Därtill har samtliga 
verksamheter med dess kompetenta medarbetare en stor roll i förflyttningen. 
  
Antalet IT-attacker som riktas mot Alingsås kommun har ökat under 2023, vilket är helt i linje 
med vad som framgår i vår omvärld. Exempelvis kan konstateras att antalet överbelastnings-
attacker har ökat markant gentemot tidigare, både i antal men också volym. Någon större 
incident som inneburit långvariga avbrott i IT-miljön eller större informationsläckage har inte 
inträffat under året.  
  
Under 2023 har revisioner genomförts avseende både informations- och IT-säkerhet och 
dataskydd. KMPG granskade informations- och IT-säkerhetsarbetet och av granskningen 
gjordes bedömningen att kommunstyrelsen vid tid för granskningen bedriver ett systematiskt 
informationssäkerhetsarbete men att nämndernas arbete är i behov av utveckling för att vara 
systematiskt i enlighet med beslutade styrdokument. Kommunens dataskyddsombud har 
genomfört en genomlysning av kommunens arbete med dataskydd, återkopplingen bestod 
av utvecklingsförslag inom olika delar av dataskyddsarbetet tillsammans med ett 
konstaterande om positivt förflyttning inom området.  
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Trots en ökad hotbild från vår omvärld och en ökad komplexitet i våra informationsmiljöer är 
kommunen bättre rustad nu än i början av 2023. Flertalet säkerhetshöjande åtgärder har 
införts under 2023, metoder för ett systematiskt arbetssätt är implementerade, utbildningar 
genomförs kontinuerligt osv. Men det finns fortsatt ett stort utrymme för förbättringar och 
utveckling, variationen är stor inom kommunkoncernen avseende i vilken grad ett 
systematiskt informationssäkerhets- och dataskyddsarbete bedrivs. Omvärldsutvecklingen 
gör det angeläget att fortsätta utveckla och stärka informationssäkerhets- och 
dataskyddsarbetet. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Ledningens genomgång 2023 informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun 
godkänns. 
 

   

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse - Ledningsgenomgång 2023 - informationssäkerhet och dataskydd i 
Alingsås kommun 

• Ledningens genomgång - informationssäkerhet & dataskydd 2023 
• Bilaga 1 - Uppföljning Handlingsplan informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås 

kommun 2023 
• Bilaga 2 - Uppföljning informationssäkerhet och dataskydd - verksamhet 
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§ 26  2023.507 KS   
Revidering av riktlinje för brottsförebyggande arbete i Alingsås kommun  
Ärendebeskrivning 
Av lagen (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete framgår att 
kommuner ska ha en tydlig struktur för det brottsförebyggande arbetet. 
Alingsås kommun har en säkerhetspolicy antagen av kommunfullmäktige den 30 oktober 
2019. Till policyn har riktlinjer och organisation antagits av kommunstyrelsen den 14 oktober 
2019. Av riktlinjerna följer den nya lagens intentioner. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunen har sedan tidigare riktlinjer och arbetssätt för att fullfölja det brottsförebyggande 
arbetet. Den nya lagen medför dock att riktlinjerna för arbetet behöver revideras. 
Övriga förtydliganden är det nya arbetssättet med att sammanställa en gemensam lägesbild 
ska implementeras, samt det pågående arbetet med att utreda behov av kamerabevakning. I 
övrigt endast redaktionella ändringar. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Reviderade riktlinjer och organisationsstruktur för brottsförebyggande arbete i Alingsås 
kommun antas. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Revidering av riktlinjer och organisationsstruktur för 

brottsförebyggande arbete i Alingsås kommun 
• Riktlinjer och organisationsstruktur för brottsförebyggande arbete i Alingsås kommun, 

uppdaterad version 
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§ 27  2023.508 KS   
Revidering av riktlinje för krisstöd vid särskilda händelser i Alingsås 
kommun  
Ärendebeskrivning 
Alingsås kommun har en säkerhetspolicy antagen av kommunfullmäktige den 30 oktober 
2019. Till policyn har riktlinjer och organisation antagits av kommunstyrelsen den 14 oktober 
2019. Sedan tidigare finns också en handlingsplan för krisstöd antagen av kommunstyrelsen 
den 6 september 2021. 
Krisstödet aktiveras i de händelser då ett stort antal människor berörs av en och samma 
händelse. Krisstödet ska vara ett akut stöd för drabbade när samhällets ordinarie resurser 
inte räcker till.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Att en omarbetning av den gällande handlingsplanen var nödvändig uppmärksammades 
under sommaren 2023. Av det senaste årets händelser där krisstödet varit aktiverat har det 
styrkt nödvändigheten av att förenkla och fördela uppgiften på fler krisstödjare än vad som 
tidigare har varit fallet.  
Titeln har också korrigerats från ”handlingsplan” till ”riktlinje”. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Den reviderade riktlinjen godkänns. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Revidering av riktlinje för krisstöd vid särskilda händelser i Alingsås 

kommun 
• Riktlinje för krisstöd vid särskilda händelser i Alingsås kommun 
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§ 28  2023.037 KS   
Ändring nr 1 av detaljplan B176B i Sollebrunn, komplementbyggnad på 
Timotejgatan 2 (Sollebrunn 19:56), antagande  
Ärendebeskrivning 
Fastighetsägaren för Sollebrunn 19:56 ansökte om planbesked år 2020 med syfte att utöka 
fastighetens byggrätt. Den bebyggelse som är uppförd inom fastigheten överskrider gällande 
detaljplans byggrätt och uppfört garage har ett så kallat planstridigt utgångsläge. 
Detaljplanen behöver därför ändras, för att stämma överens med vad som är bebyggt inom 
fastigheten. Positivt planbesked gavs av samhällsbyggnadsnämnden den 22 mars 2021, § 
36 för att inleda planläggning på fastigheten.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 9 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
Kommunledningskontoret har upprättat ett förslag till ändring av detaljplan, som finns 
redovisat i plankarta och planbeskrivning. Fastigheten omfattas av detaljplan B176, lagakraft 
23 februari 1973. Gällande detaljplan reglerar att bostäder får uppföras som fristående hus 
(F), med en största byggnadsarea per tomt om 200 m², varav garage/uthusbyggnad inte får 
vara större än 40 m². Endast en huvudbyggnad och garage-/uthusbyggnad får uppföras per 
tomt, där huvudbyggnad får uppföras i högst ett plan. 
  
Planändringen innebär att gällande detaljplans reglering av byggrätt ändras till 235 
kvadratmeter, för att möjliggöra ett planenligt utgångsläge för det tillbyggda garaget. 
  
Detaljplanen fanns tillgänglig för samråd under perioden 4 oktober – 14 november 2023. 
Totalt inkom 14 synpunkter och dessa finns sammanställda i en samrådsredogörelse. 
Berörda sakägare har lämnat medgivande till att godkänna planförslaget, vilket innebär att 
detaljplanen kan handläggas med ett begränsat standardförfarande och efter samråd antas 
direkt av kommunstyrelsen. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Planförslaget godkänns för antagande. 
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Antagande ändring av detaljplan B-176 för fastigheten Sollebrunn 

19:56 
• Plankarta - Ändring nummer 1 av detaljplan B-176 
• Planbeskrivning - Antagandehandling Ändring nr 1 av detaljplan B176, utökning av 

byggrätt för fastigheten Sollebrunn 19:56 
• Samrådsredogörelse - Ändring nr 1 av detaljplan B-176 för fastigheten Sollebrunn 

19:56 
• Undersökning av betydande miljöpåverkan - Ändring nr 1 av detaljplan B176 för 

fastigheten Sollebrunn 19:56,  utökning av byggrätt, Sollebrunn 
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§ 29  2023.563 KS   
Byte av regionalt stödcentrum för utsatta för hedersrelaterat våld och 
förtryck till Borås  
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade den 11 maj 2020 § 78 att Alingsås kommun inleder samverkan 
med Göteborgs Stad vad gäller stödcentrum för utsatta av hedersrelaterat våld och förtryck. 
Samverkan inleddes 2021.  
  
I oktober 2023 startades ett regionalt stödccentrum för utsatta för hedersrelaterat våld och 
förtryck i Borås stad. Socialförvaltningen önskar inleda samverkan med Borås stad istället för 
Göteborgs stad från och med 1 januari 2024.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Det är en nationell satsning att skapa fler kommunala och delregionala resurscentrum och i 
oktober 2023 startades ett nytt Resurscentrum mot hedersrelaterat våld och förtryck i 
Älvsborg. Resurscentrumet är samlokaliserad med Barnahus Älvsborg. Alingsås kommun 
ingår i samverkan med Barnahus Älvsborg för barnärenden och ingår i Göteborgs Stads 
stödcentrum för vuxna personer. 
  
Socialförvaltningen ingår även i Utväg som likt Barnahuset också är en samverkan med 
Sjuhärad. Utväg tillhandahåller stöd till vuxna som utsatts för våld eller utsätter andra för våld 
och är en verksamhet som ligger nära koppat till hedersrelaterat våld och förtryck. Alingsås 
kommun ingår i samverkan med Sjuhärad i dessa frågor eftersom kommunen tillhör 
Åklagarmyndighet, Polismyndighet och sjukvård som tillhör Sjuhärad. Det enda skälet till att 
Alingsås kommun anslöt sig till Regionalt stödcentrum för utsatta av hedersrelaterat våld och 
förtryck i Göteborg under 2020 var att det då inte fanns motsvarande verksamhet i Sjuhärad.  
  
Det är Borås stad, Alingsås kommun, Ulricehamnskommun, Herrljunga kommun, Vårgårda 
kommun, Tranemo kommun, Marks kommun, Svenljunga kommun och Bollebygds kommun, 
Åklagarkammaren i Borås, Polismyndigheten i Borås och Alingsås, Södra Älvsborgs Sjukhus 
och primärvården i Sjuhärad som står bakom ansökan att implementera resurscentrum i 
Barnahus Älvsborgs ordinarie verksamheten efter projekttidens slut 30 september 2025. 
  
Socialförvaltningen har varit med i arbetet med ansökan om regionalt stödcentrum för utsatta 
för hedersrelaterat våld och förtryck i Borås och ser stora fördelar i att samla all samverkan 
till ett och samma geografiska område. Det finns inga hinder att byta stödcentrum från och 
med den 1 februari 2024. Göteborgs stads stödcentrum är införstådda i bytet.  
  
Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Alingsås kommun byter regionalt stödcentrum för utsatta för hedersvåld och förtryck 
från Göteborgs stad till Borås stad från och med 1 februari2024. 

2. Kommundirektör får i uppdrag att teckna samverkansavtal för Regionalt stödcentrum 
för utsatta för hedersvåld och förtryck i Borås från och med 1 februari 2024. 

 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Byte av regionalt stödcentrum för utsatta för hedersrelaterat våld 

och förtryck till Borås 
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